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   سیدجمال ساداتیان:   به نظرم اینکه می گویند کمدی حال مردم را 
خوب می کند، استدلال درستی است. در کل باید بگویم هر موضوعی را از 
هر زاویه ای می توان نگاه کرد و در هر حوزه ای هر کسی می تواند از منظر 
و دانش خود به آن نگاه کند. واقعیت جامعه ما این است که 90میلیون 
نفر جمعیت با همین تعداد طرز تفکر داریم. یک بخشی طرفدار تئاتر آزاد 
هستند که حوصله تئاتر کلاسیک را ندارند. در سینما هم اینگونه است. در 
حوزه سینمای اجتماعی هم ما طرفداران این ژانر را داریم، اما این سؤال 
وجود دارد که در حوزه اجتماعی جامعه ای ملتهب داریم که باید بدانیم 

نویسنده از کجا الهام می گیرد و برای چی می نویسد.
   طنز تکلیفش مشخص است، اما در ژانرهای اجتماعی با توجه به زیاد 
بودن سوژه ها هیچ وقت دست نویسنده  باز نبوده است. در این حوزه باید 
محصولی تولید شود که مورد پسند مخاطب باشد. فیلم های اجتماعی ای 
که الان ساخته می شوند تا چه اندازه سخنگوی مطالبات مردم هستند؟

   ما محصول را تولید می کنیم که مخاطب داشته باشیم؛ به همین دلیل 
برندینگ ایجاد شده است. باید سلیقه مخاطب را درنظر بگیریم تا یک اثر 
فرهنگی ایجاد شود. این همه فیلم سفارشی یا ارگانی با پول زیاد ساخته 
می شود و بعد بلیت مجانی می دهند، دروازه هم خالی می ماند تا فیلم گل 
بزند، اما در نهایت توپ اوت می شــود. در فیلمسازی ارگانی کلی تجربه 
کردیم، اما همچنان هزینه می دهیم تا فیلم سفارشی بسازیم. وقتی مردم 
فیلم اجتماعی تماشا می کنند حتما دغدغه هایشان در آن مطرح می شود؛ 
به طور مثال در سالی که نوروز بود،  »متری شــش ونیم« اکران شد، اما 
خیلی ها رفتند و فیلم را دیدند. فیلم اجتماعی که با مخاطبش سمپاتی 

پیدا کند و ارتباط بگیرد، به طور حتم تأثیرات اجتماعی خود را دارد.
   من هیچ وقت فروش فیلم های طنز را تخطئه نمی کنم، اما همیشــه 
دلواپسی کاذب باعث ایجاد خودسانسوری در عرصه فیلمسازی اجتماعی 
می شود. سینما مانند بچه ای است که باید بگذاریم رشد طبیعی خود را 
داشته باشد. در خلق یک اثر هنری باید دست سازنده باز گذاشته شود و 
نباید سرکوبش کنیم. ما سینمای 45سال بعد از پیروزی انقلاب اسلامی 
را تجربه کردیم و می گویند 40سالگی ســن بلوغ است و این را سپری 
کردیم؛ پس چرا ســینما را در تنگنا قرار داده ایم؟ این تنگنا به مدیریت 
فرهنگی فشــار وارد می کند و او هم برای حفظ میز و خوشایند مدیران 
بالادستی به فیلم طنز می رسد. به هر حال باید با 800سالن سینما اقتصاد 

را بچرخانیم.
   این ناترازی در اکران هم دیده می شود. عدالت این نیست که به همه 
یک پرس غذا بدهیم، باید براساس ظرفیت کمک شود. ما یک آیین نامه 
اکران داریم، اما این نکته هم هســت که وقتی کســی فیلمش را اکران 
نمی کند یک فیلــم برای چرخه اکران فیلمش در اکــران می ماند. باید 
مدیران فرهنگی جسارتی در تولید فیلم های اجتماعی و کمدی به وجود 
بیاورند تا دست سازنده باز شود و این ناترازی اکران از بین برود. مدیران 

فرهنگی باید به هنرمندان اعتماد کنند.
   سینمای ما سال گذشته 2هزار میلیارد فروخته و 
این تنها گردش مالی یک ساعت بورس است. باید 
شرایط به سمتی برود که همه به سینما بروند. اگر 
مردم به سینما بیایند، سینما در چرخه اقتصادی 
موفق و از کمک دولت بی نیاز می شــود و می تواند 
روی پای خودش بایستد. باید شرایطی فراهم شود 
که همه ســینما بروند. اگر تماشاگر باشد و فیلم 
بفروشــد، نیاز به حمایــت نداریم. چرا بر 
سر ســینما زدیم که دولت باید کمک 
کند؟ وقتی مردم ســینما را دوست 
داشته باشند، آنقدر پول می دهند 
که بتواند روی پــای خودش 

بایستد.   

  رحمان سیفی آزاد:     دلیل اینکه فیلم های کمدی مورد توجه هستند، 
حال بد مردم نیست،  بلکه دلیل مهم این است که فیلم اجتماعی ای که 
رنگ واقعی از زندگی مردم داشته باشد، ســاخته نمی شود. ما اگر فیلم 
اجتماعی خوب داشته باشیم، حتما با فیلم های کمدی در فروش رقابت 
دارد؛ مانند زمانی که فیلم »جدایی نادر از سیمین« با »اخراجی ها« اکران 

شد و در فروش رقابت داشت.
   سینمای کمدی به دلیل اینکه از نگاه مسئول فرهنگی کم خطر تلقی 
می شود، آزادی بیشتری در تولید و اکران دارد. شوخی های جاری گاهی 
خارج از آداب اجتماعی ماست، اما به راحتی در فیلم ها گفته می شوند به 
این بهانه که حال مردم خوب شود و اقتصاد سینما بچرخد. به نظرم بیشتر 
دخالت اشتباه مدیریت فرهنگی است که باعث شده این گزاره طرفدار 

بیشتری داشته باشد.
    اگر بخواهیم درباره فیلم های اجتماعی صحبت کنیم این نکته قابل 
تامل است؛ تا زمانی که فیلمسازان اجتماعی ما به غلط محملی برای نگاه 
خود بسازند، مشکلات در عرصه فیلمسازی اجتماعی وجود دارد، اما زمانی 
که دغدغه های اصلی اجتماعی داشته باشیم، اگر درست و بدون سوگیری 
هدفمند این فیلم ها به نمایش دربیایند و در آن قصه گویی درستی انجام 
شود، ســینمای اجتماعی هم حرف اول را می زند و در کنار اکران فیلم 

کمدی می تواند توازن داشته باشد و رقابت درست ایجاد شود.
     مگر حال آدم با خنده خوب می شود؟ آیا حرف جدی یا دیدن قهرمان 
در یک درام اجتماعی حال مردم را خــوب نمی کند؟ به نظرم این گزاره 
اشتباه اســت که حال مردم فقط با خنده خوب می شــود،همانطور که 
ارسطو 2هزار سال پیش کاتارسیس را مطرح کرد؛ اینکه باید به همه  چیز 
بخندیم، اشتباه است؛ می شود با کشف و شهود حال خوب داشته باشیم. 
همانطور که گفتم یک قهرمــان اجتماعی می تواند نتیجه بهتری از یک 

فیلم کمدی داشته باشد.
   مسئولانی که فیلم ارگانی می سازند به اشتباه پول تک تک ما را خرج 
می کنند و حتی خود سینمادار هم معتقد است که اکران فیلم ارگانی هیچ 
صرفه اقتصادی ندارد.  این فیلم ها ساخته می شود؛ چراکه نمونه گلخانه ای 
الگو می خواهند. می خواهند قهرمان بســازند، اما تعریف را نمی دانند و 
آدرس اشتباه می دهند. این سؤال هست که ارگانی که با هزینه های بالا 
از سرداری فیلم می سازد با ساخت فیلم درباره سردار در بخش خصوصی 
یکسان است؟ تمام قهرمانان ما فرشته و تک ساحتی هستند و این موضوع 
برای تماشاگر امروز باورپذیر نیست. در نهایت پول دور ریخته می شود و 
اثرسنجی وجود ندارد. سینمادار ســانس فیلم ها را کاهش و به سینمای 
 کمدی می دهد. زمانی که سینما حیات طبیعی نداشته باشد، آن گاه همین

 سینمای ارگانی مانند صنعت خودروسازی که بیشترین هزینه صرفش 
می شود،  ارابه مرگ سینمای جدی و اجتماعی ایران می شود. در نهایت 

 نتیجه گیری اثرات فرهنگی در صفرترین حالت ممکن 
قرار می گیرد.

   در حــوزه فرهنگــی در ناترازترین حالت 
ممکن هســتیم و فرهنگ جامعه از تعادل 
خارج شده و بر شــاخه های دیگر هم تأثیر 
گذاشــته اســت. این ناتــرازی در تربیت 
بازیگر نیز دیده می شــود؛ در حوزه بازیگر 
کمدی هــم دیگر بازیگر جدیــد نداریم و 

همه سن  بازیگری شــان بالاست که مقصر 
رسانه ملی اســت.بازیگران ما در دهه 

80با تلویزیون و سریال هایش 
شناخته شــدند، اما الان 
چند بازیگر جدید و توانا 
داریم که جای قدیمی ها 

را بگیرند؟ 

اهدای جایزه یک  عمر دستاورد 
هنری لوکارنو به جکی چان

جشــنواره فیلم لوکارنو از جکی چان با اعطــای جایزه یک  عمر 
دستاورد هنری قدردانی خواهد کرد. این جایزه  به استاد هنرهای 
رزمی ای اهدا می شود که نه تنها سینمای اکشن هنگ کنگ را تعریف 

کرد، بلکه بعدها به چهره ای ثابت در هالیوود بدل شد.
به گزارش ورایتی، این جشنواره سوئیسی که به سینمای مستقل 
اختصــاص دارد، در بیانیــه ای اعلام کرد: جکی چــان »به خاطر 
فیلم های اکشنی که شکاف میان شرق و غرب را پر کردند محبوب 

است«.
چان که با فیلم های رزمی در زادگاهش هنگ کنگ به شهرت رسید، 
با فیلم »غوغای محله برانکس«)۱995( جای خود را در هالیوود باز 
کرد و با مجموعه فیلم های پرفروش »ســاعت شلوغی« به شهرت 
جهانی دست یافت. او قرار است به جشــنواره لوکارنو سفر کند و 
فیلم های اولیه اش، »پروژهA«)۱98۳( و »قصه پلیس«)۱985( را 
که در هر دو کارگردان و بازیگر بوده، در قالب بخشی از ادای احترام 

به نمایش بگذارد.
چان در ۱0آگوست در گفت وگویی زنده روی صحنه در جشنواره 

حضور خواهد داشت.
جکی چان بسیار همه چیزتمام تر از آن است که اغلب درک می شود. 
او در بیش از ۱50فیلم کارگردان مشترک، کارگردان صحنه های 
بدل کاری، سرمایه گذار یا تهیه کننده بوده است. چان که فعالیتش 
را به عنوان بازیگر کودک در دهه۱9۶0 آغاز کرد، در سال۱9۷8 با 
فیلم های »مار در سایه عقاب« و »استاد مست« به موفقیت بزرگی 
دست یافت. در دهه بعدی، ســبک کمدی کونگ فوی خاص او که 
بدل کاری های جسورانه را با کاریزمایی بی دغدغه ترکیب می کرد، 
به منبع مطمئن فروش در گیشه برای استودیوی افسانه ای گلدن 
هاروست هنگ کنگ تبدیل شد. جکی چان تا دهه۱990 دیگر به 
پردرآمدترین ستاره اکشن آسیا بدل شده بود. فیلم کمدی شراکتی 
»ساعت شلوغی« در ســال۱998 حرفه او را در هالیوود تثبیت و 
جایگاهش را به عنوان ستاره ای جهانی تقویت کرد و در سال20۱۷ 
هم با جایزه اســکار افتخاری مورد قدردانی قرار گرفت. او اکنون 
۷۱سال دارد.  جونا ناتزارو، مدیر هنری جشنواره لوکارنو در بیانیه ای 
گفت: کارگردان، تهیه کننده، بازیگر، فیلمنامه نویس، طراح رقص، 
خواننده، ورزشکار و بدل کار بی باک، جکی چان هم چهره ای کلیدی 
در سینمای معاصر آسیاست و هم کسی که تأثیرش قواعد سینمای 
هالیوود را بازنویسی کرده.  او افزود: جکی چان از سال هایی که در 
آکادمی درام چین زیر نظر استاد یو جیم  یون آموزش می دید و از 
زمانی که در نوجوانی به عنوان بدل کار در شاهکار کینگ هو »لمس 
ذن« کار می کرد همواره سینمای رزمی را بازآفرینی کرده است. او 
با بهره گیری از اســتعداد خالص کمدی درس های باستر کیتون و 
سینمای اولیه را درونی و شــاهکارهایی خلق کرده که تماشاگران 
سراسر جهان را مسحور کرده اند. ناتزارو ادامه داد: او با حسی درخور 
موزیکال های کلاسیک زیبایی شناسی بی سابقه ای از حرکت بدن 
انسانی در سینما آفرید. تاریخ ســینما به قبل و بعد از جکی چان 
تقسیم می شود. برخی برندگان پیشــین جایزه یک  عمر دستاورد 
هنری لوکارنو)پــاردو آلا کاریرا( فرانچســکو رُزی، برونو گانتس، 
کلودیا کاردینالــه، جانی تو، هری بلافونته، جین برکین، کوســتا 
گاوراس، تسای مینگ لیانگ و در سال2024 شاهرخ خان بودند. 
هفتاد و هشتمین دوره جشــنواره فیلم لوکارنو از ۶ تا ۱۶آگوست 

برگزار خواهد شد.

کوتاه تر  از گزارش

مسئولیت محتوا را به پلتفرم ها واگذار کنیم 
اســماعیل عفیفه، تهیه کننده:  باید مســئولیت تولید محتوا را بر عهده مدیران پلتفرم ها بگذاریم. در نهایت 
وزارت ارشاد یا تلویزیون می توانند شورایی برای سیاستگذاری تشکیل دهند که اعضای مختلفی از نهادهای 

بالادستی در کنار نماینده پلتفرم ها در آن حضور داشته باشند./ سینما پرس

کمدی های امروز پر از لودگی هستند
فریبا ترکاشوند، بازیگر: اصولا آدمی هستم که طنز موقعیت را بیشتر از طنز کلامی دوست دارم و می پذیرم. 
در واقعیت من در سال های اخیر کار کمدی به  معنای واقعی ندیده ام. در کارهای سینمایی ای که این روزها در 

سالن های سینما اکران می شود دیالوگ ها و بازی ها لوده است و این به معنای سینمای کمدی نیست.٫ ایرنا 

»آنتیک« پروانه گرفت

شورای بازبینی فیلم های ســینمایی با صدور پروانه نمایش 
9فیلم موافقت کرد. فیلم های »سالن چهار« به تهیه کنندگی 
 ســیدروح الله حجــازی و کارگردانی حســین ترک جوش، 
»آن دو« به تهیه کنندگی علیرضا سبط احمدی و کارگردانی 
مرتضی رحیمی یتیم، »شــکار حلزون« بــه تهیه کنندگی 
مصطفی سلطانی و کارگردانی محسن جسور، »عاشق پاییز« 
به تهیه کنندگی سحر صباغ سرشت و کارگردانی میثم بیدقی، 
»مرمر و چند زن دیگر« به تهیه کنندگی و کارگردانی غلامرضا 
کریمی، »اســفند« به تهیه کنندگی مرحوم جلیل شعبانی 
و کارگردانی دانش اقباشــاوی، »آنتیــک« به تهیه کنندگی 
محمود بابایــی و کارگردانی هــادی نائیجی، »آقای زالو« به 
تهیه کنندگی و کارگردانی مهران احمدی فصیح و »خاتی« 
به تهیه کنندگی محمد کمالی پور و کارگردانی فریدون نجفی  
 حاجی ور موافقت شورای پروانه نمایش فیلم های سینمایی را 
کسب کردند.  نکته جالب توجه صدور پروانه نمایش برای فیلم 
»آنتیک« است که نمایشش در چهل و سومین جشنواره فیلم 
فجر با واکنش های فراوانی مواجه شده بود. مشخص نیست 
که نسخه جشنواره »آنتیک« پروانه گرفته یا فیلم دچار جرح 

و تعدیل شده است .  

  بازگشت عموهای فیتیله ای
 به قاب تلویزیون

مجموعه »دوقلوها در شــهر 5 ستاره« با فضایی شــاد به زودی از 
شبکه2 سیما روانه آنتن خواهد شــد.  فروردین۱۳8۱ گروه تئاتر 
»چهره نما« که علی فروتن، محمد مســلمی و حمید گلی اعضای 
آن بودند، تصمیم گرفتند از تجربیــات خود بهره ببرند و برنامه ای 
درست کنند که صبح ها از شــبکه 2 سیما پخش شود و مخصوص 
کودکان باشد. این برنامه از فروردین۱۳8۱ تا اسفند۱۳89 اجرا شد 
و از خردادماه۱۳90 هم جمعه شب ها ساعت2۱ پخش می شد. این 
برنامه در سال۱۳9۱ به  کار خود پایان داد، ولی نوروز۱۳92 دوباره 
فیتیله ای ها به تلویزیون آمدند و با برنامه »فیتیله، عیدا تعطیله« 
شــروع به  کار کردند. پخش ایــن برنامه در ســال۱۳94 به دلیل 
حواشی اش متوقف شد. حالا علی فروتن، محمد مسلمی و حمید 
گلی که با نام خاطره انگیز عموهای فیتیله ای در ذهن نســل های 
مختلف جا گرفته اند، این بار با فصــل دوم مجموعه »دوقلوها« با 
عنوان »دوقلوها در شهر 5 ستاره« به آنتن بازمی گردند، مجموعه ای 
که در بزرگ ترین دکور کودک تلویزیون ایران ساخته شده و نوید 

تجربه ای متفاوت و جذاب برای کودکان و خانواده ها می دهد.
این مجموعه که با همت مرکز ســیمرغ و با مشــارکت شهرداری 
تهران تولید شــده، شــهری جادویی در میان ابرهــا را به تصویر 
می کشــد، جایی که تمام ماجراهای داســتان در آن جریان دارد. 
»دوقلوها« علاوه بر جنبه های سرگرم کننده با محوریت موضوعاتی 
همچون حقوق و تکالیف شــهروندی، فرزنــدآوری، فرزندپروری 
و همچنین آشنایی با مشــاغل مختلف تلاش دارد سطح آگاهی 
کودکان را از دنیای پیرامونشان افزایش دهد.جمشید بیات  ترک 
طراحی و کارگردانی این مجموعه را بر عهده دارد و مهدی بصیری 
 تهیه کننده کار اســت. این مجموعه به زودی از شــبکه2 ســیما

 روانه آنتن خواهد شد. 

خبر

آنتن

 پیشروی سینمای کمدی
عقب نشینی سینمای اجتماعی 

 سیدجمال ساداتیان و رحمان سیفی آزاد در تلویزیون همشهری از شرایط حاکم بر سینمای ایران گفتند
گروه 2۴:  سال گذشته بیش از ۳۴میلیون 
بلیت در گیشــه های ســینمای ایران 
فروخته شــده که بیش از 2۴میلیون آن 
برای فیلم های کمدی بوده است. از دوران 
همه گیری به این ســو سیاست اکران بعد 
از ترکاندن گیشــه با »دینامیت« تداوم 
آتش بازی با پژمان جمشــیدی تا آخرین 

جرقه اســت.  اســتدلال تداوم سریال 
»بخندان و بفــروش« همگرایی مدیران 
ســالن ها و مخاطبان در تولید و مصرف 
فیلم هایی اســت که فراغت مخاطب از 
مشکلات اقتصادی عمومی و تنگناهای مالی 
فردی را فراهم کنند؛ چون ســالن تاریک 
خندان باعث فراموشی هم می شود. ۴سال 

از واکسن زدن جهان می گذرد، اما سینمای 
ملی هنوز سرفه دارد و خالی شدن سالن ها 
تجویز نمی شود. در این برنامه عنوان شد 
که تعطیل شدن تولید و نمایش انواع فیلم 
تلخ و هشدار دهنده و تداوم فیلم شیرین 
و خواب کننده تا کی ادامه خواهد داشت؟ 
چگونه سینمای معتاد به مصرف سکانس 

قر و اطوار را به حالت عــادی برگردانیم؟ 
ســینمای ایران فقط باید نان فراموشی 
قیمت نان را بخورد؟ علیرضا محمودی این 
پرسش ها را در میزگرد تلویزیون همشهری 
با سید جمال ساداتیان و رحمان سیفی آزاد 
درمیان گذاشت که گزیده ای از پاسخ های 

این دو تهیه کننده را پیش رو دارید. 
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صفحه آرا: بهروزقلی پور

 کارگردان »تاپ گان«
فیلم مایکل مان را بازسازی می کند

جوزف کوشینســکی، ســازنده »تاپ گان: ماوریک« قرار اســت 
»میامی وایس« را برای یونیورســال پیکچرز بازســازی کند. دن 
گیلروی، نویسنده »شبگرد« و »میراث بورن« فیلمنامه اقتباسی 
آن را می نویسد. اگرچه جزئیات طرح هنوز فاش نشده، اما این فیلم 
براساس ســریال تلویزیونی دهه۱980 که دان جانسون و فیلیپ 
مایکل توماس در آن در نقش کارآگاهان مخفی مبارزه با مواد  مخدر 

در جنوب فلوریدا بازی می کردند، ساخته می شود.
با اقتباس از این سریال که در 5فصل از سال۱984 تا ۱989 از شبکه 
ان بی سی پخش  شد، در سال200۶ فیلمی با بازی جیمی فاکس و 
کالین فارل به عنوان بازیگران اصلی و به کارگردانی مایکل مان)که 
تهیه کننده سریال بود( ساخته شد.  اگرچه فیلم »میامی وایس« با 
گذشت زمان به اثری محبوب بدل شده، اما در اکران سینمایی خود 
شکســت خورده بود و با ۱۶5میلیون دلار فروش در مقابل بودجه 

۱۳5میلیون دلاری ناکام ماند. 
درحالی که هنوز بازیگران فیلم جدید اعلام نشــده اند، گفته شده 
کوشینسکی علاوه بر کارگردانی، از طریق شرکت خود، »مونولیث« 
تهیه کنندگی فیلم را هم بر عهده خواهد داشــت. کوشینســکی 
کارگردان فیلم »تاپ گان: ماوریک« است که موفقیتی چشمگیر 
در گیشه به دست آورد و نزدیک به ۱.5میلیارد دلار در گیشه جهانی 
فروش کرد. فیلم بلند بعدی وی درام مسابقه ای »اف۱« با بازی برد 

پیت است که تابستان اکران خواهد شد.
کوشینسکی 50ساله که کارگردانی یک تریلر فضایی برای اپل را 
در دست اجرا دارد، پیش از این کارگردانی فیلم هایی چون »ترون: 
میراث«، »فقط شجاعان« و تریلر علمی-تخیلی »اسپایدرهد« با 

بازی کریس همسورث را به عهده داشته است.

سینمای جهان

فیلم تازه برد پیت 
برد پیت در فیلم اقتباسی »ســواران« به کارگردانی ادوارد برگر، 
کارگردان آلمانی بازی خواهد کــرد. به گزارش ورایتی، برد پیت 
قرار است در اقتباس سینمایی »ســواران« به کارگردانی ادوارد 
برگر بازی کند. این فیلم که تولید آن از اوایل ســال202۶ آغاز 
می شود، در اروپا  فیلمبرداری خواهد شــد که محل وقوع رمان 
»سواران« نوشته تیم وینتون اســت. این رمان داستان مردی را 
روایت می کند که همراه خانواده اش به ایرلند نقل مکان کرده و 
پس از گم شدن همسرش، جســت وجویی دور و دراز را در پیش 
می گیرد. نویسنده فیلمنامه اقتباسی این فیلم دیوید کاجگانیچ 
است و کمپانی های ریدلی اسکات و »پلن بی« برد پیت و »ناین 

آرز« برگر تهیه کنندگان آن خواهند بود.
برد پیت به زودی با فیلم جدیدش »اف۱« که یک درام اتومبیلرانی 
به کارگردانی جوزف کوشینسکی، سازنده »تاپ  گان: ماوریک« 
است، دیده خواهد شد. او همچنین قرار است برای دیوید فینچر 
در فیلم »ماجراجویی های مداوم کلیف بوث« نوشته 
کوئنتیــن تارانتینو بازی کند کــه در حال و 
هوای فیلــم »روزی، روزگاری در هالیوود« 
ساخته می شود. برگر کارگردان نامزد اسکار 
برای درام واتیکانی»مجمــع کاردینال ها« 
و برنده اســکار برای »در جبهــه غرب خبری 
نیســت« اســت. کاجگانیچ با لــوکا گوادانینو 
در چندیــن فیلمنامــه مانند »شــیرجه 
بزرگ تر«، »ترور« و »استخوان ها 
و همه  چیــز« همــکاری کرده 
اســت. این فیلم برای کمپانی 
 A24 سازنده فیلم های مستقل 

ساخته می شود.  

هالیوود

 گردش مالی یک سال سینمای ایران 
کمتر از گردش مالی یک ساعت بازار بورس است

 در حوزه فرهنگی 
در ناترازترین حالت ممکن هستیم

چرا »زن و بچه« دیر به 
جشنواره کن راه یافت؟

جمال ساداتیان  : کسانی که 
در سینما فعالیت می کنند، 
می دانند یک فیلم خوب 
و به خصوص جدی یک 

پیش تولید مطولی دارد و 
در ادامه به یک پس تولید 

قوی نیازمند است. بسیاری 
معتقدند که کارگردانی در فیلم 

مؤثر است، اما تدوین هم 
حرف اول را می زند؛ مثل این 
است که مواد  غذایی خوب به 
آشپز حرفه ای بدهیم تا بتواند 
به بهترین شکل غذا را آماده 

کند. در »زن و بچه« 28اسفند 
فیلمبرداری تمام شد و کار ما 
خیلی فشرده بود که بتوانیم 

 فیلم را به 
جشنواره کن برسانیم و 

برای این کار یک ماه فرصت 
داشتیم. در این فاصله کارهای 
فنی را انجام داده بودیم، اما به 
هر حال یک سری خرده کاری 

داشت. درنهایت فیلم با 
بعضی نقص ها فرستاده شد، 
اما مورد توجه هیأت داوران 

قرار گرفت

  سینما تابعی از 
جامعه امروز است
رحمانسیفیآزاد:

 یک بخش از مدیریت غلط 
ممیزی است و فهم اشتباهی 
از سینمای اجتماعی وجود 

 دارد؛
اینکه اگر سینما موضوع 

تلخ مطرح کند، جامعه متاثر 
 می شود، 

درحالی که سینما تابعی از 
جامعه امروز است. مسئولی 
که نگران این موضوع است، 
 نگرانی اش به خاطر ساختار 

اداری و پاسخگویی به 
بالادستی است،  نه اینکه 

نگران مردم باشد


